Deadline extension:
Call for Papers: 
International Seminar on Unintended pregnancy and key outcomes—abortion and unplanned births: Improvements in Measurement and New Evidence
New Delhi, India, 27-29 October 2020
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Abortion Research and the Population Council, India.
 
Deadline for submission of abstracts extended to 15 March 2020
 
The objective of this seminar is to share results from new studies and new research approaches on pregnancy intention status, with a focus on unintended pregnancy and its two key outcomes—abortion and unplanned births. 

As fertility rates continue to decline in most parts of the world, the incidence of unintended pregnancy has nevertheless remained high, and is rising in some sub-regions.  An important underlying reason is that increases in contraceptive use have not kept up with increases in the desire for small families and for controlling the timing of births.  At the same time, the concept of unintended pregnancy continues to be assessed and re-examined with the goal of ensuring that it accurately captures individual-level preferences, subgroup differences and population-level variation.

The seminar invites papers that address: new ways of conceptualizing pregnancy intention status; improvements in measurement of pregnancy intention and unintended pregnancy; factors that underlie unintended pregnancy and abortion; the relationship between socioeconomic disparities and incidence of unintended pregnancy; the decision-making process when the unintended pregnancy has occurred; improving measurement of the planning status of births; and assessment of the impact of unplanned births on health and social and economic well-being of women, children and families.  

Papers may utilize qualitative and/or quantitative approaches, propose new methodologies or assess existing methodologies, all with the goal of advancing and guiding future work on this topic. Papers may be country-specific, regional or global in scope, conceptual, methodological or empirical.  The seminar will aim to include studies in a range of contexts around the world.   

Please read the full announcement for this seminar. 
Online Submissions:
The IUSSP Scientific Panel on Abortion Research invites researchers in the field to submit online by 15 March 2020 a short 200-word abstract AND an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full unpublished paper for consideration.
 
Abstracts and papers may be submitted in English, French or Spanish. However, the working language of the meeting is English, and presentations must be made in English. 
 
The seminar will be limited to about 20 contributed papers. Submission should be made by the author who will attend the seminar. If the paper is co-authored, please include the names of your co-authors in your submission form (in the appropriate order).
 
For further information please contact Seminar Organizers Susheela Singh (ssingh@guttmacher.org) and/or Fatima Juarez (fjuarez@colmex.mx).



Prolongation: 
Appel à communications : 
Séminaire international : « Les grossesses non désirées et leurs conséquences – avortements et naissances non planifiées : nouvelles estimations et résultats récents. »
New Delhi, Inde, 27-29 octobre 2020
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP sur les recherches en matière d’avortement et le Population Council, Inde.
 
Date limite de soumission : 15 mars 2020
L'objectif de ce séminaire est de partager les résultats d’études et d’approches nouvelles sur les intentions de grossesse, en mettant l'accent sur les grossesses non désirées et leurs deux conséquences : l'avortement et les naissances non planifiées.

Alors que les taux de fécondité continuent de baisser dans la plupart des régions du monde, l'incidence des grossesses non désirées reste élevée et augmente même dans certaines sous-régions. Une des principales raisons est que l'augmentation de l'utilisation de contraceptifs a été insuffisante en regard de l'augmentation encore plus forte du désir d’avoir des familles de petite taille et de contrôler le calendrier des naissances. Dans le même temps, le concept de grossesse non désirée continue d'être affiné et réexaminé pour s'assurer qu'il prend en compte avec suffisamment de précision les préférences au niveau individuel, les différences entre sous-groupes et les variations au niveau de la population.

Les organisatrices du séminaire recherchent en particulier des communications qui abordent : les nouvelles façons de conceptualiser les intentions de grossesse ; les améliorations dans la mesure des ntentions de grossesse et des grossesses non désirées ; les facteurs qui sous-tendent les grossesses non désirées et l'avortement ; la relation entre les disparités socioéconomiques et l'incidence des grossesses non désirées ; le processus décisionnel en cas de grossesse non désirée ; les améliorations dans la mesure de la planification des naissances ; et l’évaluation de l'impact des naissances non planifiées sur la santé et le bien-être social et économique des femmes, des enfants et des familles.

Les communications pourront utiliser des approches qualitatives et/ou quantitatives, proposer de nouvelles méthodologies ou évaluer les méthodologies existantes, tout cela visant à faire avancer et orienter les travaux futurs sur ce thème. Les communications pourront aussi bien avoir une portée nationale, régionale ou mondiale, et être conceptuelles, méthodologiques ou empiriques. Les organisatrices du séminaire souhaitent inclure des études portant sur une diversité de contextes à travers le monde.

Veuillez lire l'annonce complète en anglais de ce séminaire.

Soumissions en ligne :
Le Comité scientifique de l'UIESP sur les recherches en matière d’avortement invite les chercheurs intéressés à soumettre en ligne, au plus tard le 15 mars 2020, un résumé court de 200 mots ET un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris) ou une communication complète inédite. 

Les résumés peuvent être soumis en anglais, français ou espagnol. Cependant, la langue de travail de la réunion est l'anglais et les présentations devront être faites en anglais.
 
Le séminaire comprendra une vingtaine de communications. La soumission doit être effectuée par l'auteur qui compte assister au séminaire. Si la communication est rédigée par plusieurs auteurs, veuillez inclure les noms de vos co-auteurs dans votre formulaire de soumission (dans l'ordre approprié).
 
Pour plus d'informations, veuillez contacter les organisatrices du séminaire Susheela Singh (ssingh@guttmacher.org) et/ou Fatima Juarez (fjuarez@colmex.mx).

